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Popa (BNR): Este important sa avem si o piata de capital dezvoltata, dar si o piata

bancara de asemenea dezvoltata

Capitalul trebuie sa curga nu doar din  depozite în credite, ci si din economisire în companii private care 

creeaza locuri de munca si de aceea este important sa avem si o piata de  capital dezvoltata, dar si o piata

bancara de asemenea dezvoltata,  considera Cristian Popa, membru în Consiliul de Administratie al Bancii 

Nationale a României (BNR).

"Ma bucur sa va adresez câteva cuvinte în numele Bancii Nationale a  României. În primul rând, salutam eforturile

de dezvoltare ale pietei de  capital, stim cât de importanta este dezvoltarea si prin capital, nu  doar prin datorie. Va

felicitam pentru rezultate pe toti, fie ca vorbim  de bursa, fie ca vorbim de emitenti, de investitori, de intermediari,

de  organizatii de specialitate, de jurnalisti si de autoritati de  supraveghere. Va ramânem alaturi, colaborarea

noastra cu bursa este buna  si foarte buna, as spune. Îmi place o zicala care spune ca capitalul  curge acolo unde

este cel mai bine primit, capitalul curge de la cei  ce-l economisesc la cei ce-l investesc si aici e foarte important el

sa  curga nu doar din depozite în credite, ci si din economisire în companii  private care creeaza locuri de munca.

De aceea e important sa avem si o  piata de capital dezvoltata, dar si o piata bancara de asemenea  dezvoltata. Şi

cred ca e important sa spunem ca avem acest segment care  se dezvolta, Fidelis, care este undeva la mijloc între

banci si bursa si  care aduce investitori la bursa", a spus Cristian Popa, la cea de-a 12  editie a BVB Awards 2025 -

ceremonia anuala de premiere a performantelor  de pe piata de capital din anul anterior.

El a facut referire si la cresterea numarului de investitori la Bursa,  mentionând ca în 2015 erau 60.000-70.000, iar

la mijlocul anului trecut  erau deja 202.000. Totodata, Popa a amintit de majorarea de 7 ori a  PIB/locuitor dar si de

numarul de kilometri de autostrada, care a  crescut de 10 ori în ultimii 20 de ani.

"Şi trebuie sa spunem ca este o realizare, probabil si Fidelis are o  contributie. Şi vreau sa va mai împartasesc

câteva cifre, noi ne uitam  mai degraba din avion la datele macroeconomice si nu o sa vorbesc despre  contextul

actual, ci o sa vorbesc mai degraba despre realizarile din  ultimii 20 de ani. La fel am avut o postare si sunt câteva

cifre care  merita spuse, mai ales în contextul în care operam acum. Şi anume, cât  de mult ne-am dezvoltat. Cifrele

privind numarul de kilometri de  autostrada în România sunt irefutabile, n-ai cum sa le contesti: 113 km  în 2003,

1074 în 2023, peste 1200 acum, o crestere de 10 ori. PIB per  capita, tot acum 20 de ani, 2.400 de euro, 17.000 de

euro, deci de 7 ori  cresterea. Soldul de investitii straine directe, 9,6 miliarde de euro  în 2003, 118 miliarde de

euro în 2023", a declarat Cristian Popa.

El sustine ca România a cunoscut o dezvoltare importanta, pierduta uneori din vedere.

"Este o dezvoltare fantastica pe care am impresia ca noi o pierdem din  vedere. Pur si simplu uitam de unde am

plecat si cât de bine ne este  acum. Românul mediu traieste în medie, într-adevar media ascunde multe  cum

spunea Moisil, dar în medie traieste 80% din cât traieste europeanul  mediu. Şi trebuie sa spunem ca aceasta

poveste a ajutat foarte mult si,  în primul rând, apartenenta la Uniunea Europeana, dar si banii veniti  de la Uniunea

Europeana, 66 de miliarde de euro si probabil putin mai  mult la finalul anului, cifrele mele sunt la octombrie,

contributii  nete, intrari nete de bani, e o cifra fantastica, as spune, care a venit  a dezvolta România, a construit

drumuri, poduri, spitale si ne-a ajutat  sa ajungem unde suntem. Şi cred ca e important sa amintim aceste cifre, 

pentru ca uneori pierdem imaginea de perspectiva, preocupându-ne atât  de mult despre prezent si omitând sa ne

mai uitam la realizari", a  subliniat Popa.

De asemenea, acesta a atras atentia ca, în cazul convergentei, nu este  vorba despre "un drum cu sens unic", pentru

ca "nu doar urcam, putem sa o  luam si în spate, în functie de deciziile pe care le luam".
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